
Zápis z I. kulatého stolu pro starosty z území MAS Horňácko 
a Ostrožsko

Místo konání: Slovácký dvůr, Ostrožská Nová Ves

Datum konání: 27.2.2015, od 13:30 hodin

v rámci projektu OP LZZ „MAS jako nástroj spolupráce obcí pro efektivní chod úřadů“ 
CZ.1.04/4.1.00/B6.00043

Za realizační tým projektu: Mgr. Tomáš Chmela, tajemník SMS ČR, Mgr. Petr Žůrek,                
S.T.D., předseda Krajského shromáždění SMS ČR ZK

Z cílové skupiny: 7 starostů, 3 manažeři MAS Horňácko a Ostrožsko, viz prezenční listina

Program:

1. Prezence účastníků (13:00 – 13:30 hod.)
2. Úvod a přivítání
3. Seznámení s projektem „MAS jako nástroj spolupráce obcí pro efektivní chod úřadů“
4. Dosavadní práce na projektu
5. Diskuze nad prioritními oblastmi 
6. Další postup v rámci projektu 
7. Závěr (cca 15:30 hod.)

2. Úvod a přivítání

Manažerka  MAS  Jana  Bujáková  přivítala  realizační  tým  a  přítomné  starosty  a  zahájila  1. 
jednání kulatého stolu v rámci projektu „MAS jako nástroj spolupráce obcí pro efektivní chod 
úřadů“, následně bylo přistoupeno k jednotlivým bodům programu. 

3.  Seznámení s     projektem „MAS jako nástroj spolupráce obcí pro efektivní chod úřadů“  

Starostové z území MAS Horňácko a Ostrožsko již byli o projektu OP LZZ „MAS jako nástroj 
spolupráce obcí pro efektivní chod úřadů“ informováni prostřednictvím emailové komunikace 
a na Workshopu ve Zlínském kraji – Dotace po lopatě, který se konal dne 19.1.2015. Přesto 
pan  Žůrek  krátce  přítomné  informoval  o  obsahu  projektu,  jeho  výstupech,  aktivitách  a 
představil nositele projektu – Sdružení místních samospráv ČR. 

4.  Dosavadní práce na projektu  
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Manažerka MAS Jana Bujáková přednesla  přítomným starostům dosavadní  úkoly,  výstupy 
projektu.  Úkolem  manažerů  MAS  bylo  zmapovat  situaci  před  a  po  komunálních  volbách 
v roce  2014  (z  hlediska  zástupců  obcí),  zhodnotit  informační  toky  mezi  MAS  a  obcemi, 
zpracovat teze k výběru hlavních témat spolupráce, monitorovat problémové aspekty výkonu 
veřejné správy v MAS. MAS Horňácko a Ostrožsko vybrala 3 témata spolupráce, kterými se 
bude dále zabývat:

- Regionální školství

- Protipovodňová opatření jako součást krizového řízení

- Zaměstnanost (politika zaměstnanosti, boj s nezaměstnaností, související agenda)

Dále poděkovala starostům za dosavadní součinnost a požádala o další spolupráci tak, aby 
byly zdárně naplněny vize celého projektu. 

5. Diskuze nad prioritními oblastmi

MAS Horňácko a Ostrožsko vybrala 3 témata spolupráce, kterými se bude dále zabývat:

- Regionální školství

- Protipovodňová opatření jako součást krizového řízení

- Zaměstnanost (politika zaměstnanosti, boj s nezaměstnaností, související agenda)

V rámci  každého prioritního tématu byla vedena diskuze,  spojená s poznatky místní  akční 
skupiny, které byly doplněny zkušenostmi ze strany starostů. 

Nejvíce  diskutovaným  tématem  bylo  téma:  Zaměstnanost.  Podle  starostů  z Horňácka  je 
důležité v novém programovacím období se právě zaměřit na nezaměstnanost a podporovat 
tvorbu pracovních příležitostí. Obce by měly spolu ve větší míře spolupracovat, např. formou 
společného projektu, který vytvoří pracovní místa pro více lidí. Jako jeden z příkladů uvedli 
projekt  na vytvoření  pracovního místa pro člověka,  který  by měl  na starost  zaměstnance 
spolupracujících obcí (tím je myšleno VPP zaměstnance), vedl je a pracoval s nimi tak, aby 
vykonávali dobře svou práci a byli přínosem pro svou obec. Tím by se ušetřily náklady obcí a 
čas. 

Dle  starostů  z Ostrožska  by  se  mělo  zaměřit  na  nezaměstnanost  mladých  lidí  (praxe  při 
školách  je  nutná),  na  podporu  aktivních  podnikatelů  v území  a  na  podporu  neziskových 
organizací.

Rozběhla  se  diskuze nad novým programovacím obdobím.  Starosty  zajímala  připravenost 
dotačních programů, kdy budou spuštěny nové výzvy, společný systém podávání žádostí o 
dotaci – systém MS2014+, individuální integrované projekty, projekty spolupráce. Všechny 
otázky jim byly zodpovězeny jednak ze strany MAS, ale i panem Chmelou – tajemníkem SMS 
ČR.

6. Další postup v     rámci projektu   
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Pan Tomáš Chmela a pan Petr Žůrek seznámili starosty s dalšími kroky, které budou v rámci 
projektu  následovat.  Jedná  se  např.  o  zpracování  Dodatku  Strategie  MAS,  který  blíže 
rozpracuje vybraná témata, dále jde o sesbírání příkladů dobré praxe. Další informace budou 
starostům poskytnuty přímo přes  manažery  MAS a  další  doplňující  a  zajímavé informace 
mohou naleznout  v  Informačním zpravodaji  SMS ČR,  který  měli  mimochodem k dispozici 
k nahlédnutí  na  jednání  kulatého  stolu  a  bude  jim  pravidelně  zasílán  prostřednictvím 
manažerů MAS v elektronické podobě. 

7.  Závěr 

Manažerka MAS Jana Bujáková poděkovala přítomným starostům za účast  na jednání,  za 
cenné připomínky a v 16:00 hod. jednání ukončila. 

Dne 27. 2. 2015 v Ostrožské Nové Vsi

Zapsala: Ing. Bronislava Hájková
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